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Lugt, Arjen van der

Van: Jan de Beer <beerjg@hotmail.com>

Verzonden: maandag 10 mei 2021 22:32

Aan: OW-Bestuurssecretariaat; Judith de Vor; Elly van Wijk; René van den Hoogen; 

Vincent Bos; Wim Knol; Vries, Danny de; Lugt, Arjen van der

Onderwerp: uw brief over de vluchtelingen van Lesbos

Bijlagen: Brief gemeente Utrechtse Heuvelrug.pdf; Reactie ministerie van Justitie en 

Veiligheid.pdf

Categorieën: Ingekomen stuk

Goedenavond, 
 

Sinds enige tijd vraag ik, samen met een aantal andere mensen uit Zwolle 

(vrijwilligers die op Lesbos hebben gewerkt, een aantal gemeenteraadsleden en 

de Zwolse ereburger Joop van Ommen), aandacht voor de vluchtelingen van 

Lesbos. Begin september hebben we een oproep van 896 dominees, pastores 

en voorgangers aangeboden aan Tweede Kamerleden. Sinds die tijd stellen we 

elke week een weekbericht op, afgelopen week het 34e. Dit weekbericht sturen 

we elke week naar 1.800 mensen: alle 896 ondertekenaars van de oproep, maar 

ook alle Tweede Kamerleden, alle fracties van de Eerste Kamer, alle 

Nederlandse Europarlementariërs, mensen op de kandidatenlijsten van CU, 

CDA, D66, SGP en VVD voor de laatste Tweede Kamerverkiezingen, 170 

perscontacten, vertegenwoordigers van 30 NGO’s en een wekelijks groeiend 

aantal overige belangstellenden. 
 

Bij ons laatste weekbericht hebben we ook aandacht besteed aan de brief die 

vanuit uw gemeente is verzonden en de reactie daarop van het ministerie van 

Justitie en Veiligheid. We vinden de reactie heel opmerkelijk en geen recht doen 

aan de situatie van vluchtelingen van Lesbos, zie het als tweede genoemde punt 

in ons weekbericht. Ik leg graag ook aan u voor uw eventuele vervolgreactie, 

wellicht richting het ministerie van Justitie en Veiligheid.  
 

Ik hoop dat u wilt bezien. Daarbij, ik zou het erg waarderen als u mij wilt 

informeren over uw eventuele vervolgreactie. 
 

Ik zend een vergelijkbaar bericht naar de overige gemeenten namens wie deze 

brief is opgesteld. 
 

Dank u wel alvast en met hartelijke groet, 
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Jan de Beer 

Van: Jan de Beer <beerjg@hotmail.com> 

Verzonden: zaterdag 8 mei 2021 07:24 

Aan: beerjg@hotmail.com <beerjg@hotmail.com> 

Onderwerp: Weekbericht 34 Vluchtelingen van Lesbos  

  

Goedemorgen,  

  

Deze week delen we met u het volgende:   

• De afgelopen week heeft een aantal mensen de politieke partij van hun stem 

benaderd om informateur Tjeenk Willink het onderwerp vluchtelingen te laten 

agenderen voor de komende kabinetsformatie (zie het eindverslag van de heer 

Tjeenk Willink, pagina 2: "de problemen die bij voorrang moeten worden aangevat"). 

We roepen u op om dit ook aan uw partij te vragen. Wilt u met ons mee politici 

vragen? Als u een suggestie voor een bericht of (openbare) mailadressen van uw 

partij wilt ontvangen, laat het ons vooral weten en we zenden u graag toe.   

• In Nieuwsblad De Kaap.nl/Stichtse Courant.nl was vorige maand de reactie van het 

ministerie van Justitie en Veiligheid op een brief van de gemeente Utrechtse 

Heuvelrug te lezen. De brief van de gemeente en de reactie van het ministerie zijn als 

bijlagen bij dit weekbericht opgenomen. Het doet pijn om in de reactie de bereidheid 

van de gemeente Utrechtse Heuvelrug en twaalf andere gemeenten uit de Provincie 

Utrecht om alleenstaande minderjarige vreemdelingen op te vangen, weggeschreven 

te zien als “ad hoc maatregel”. Het is ontluisterend om te zien hoe speculaties (de 

reactie schrijft over “mogelijk”) over het stimuleren van mensenhandel en het 

vooruitsturen van kinderen het Nederlandse vluchtelingenbeleid lijken te bepalen. 

En het is stuitend om te zien hoe de stelling dat het gaat om “(vooruitgestuurde) 

alleenstaande adolescenten” wordt onderbouwd door het cijfer van 90% aanvragen 

voor nareizen. Een rapport van het kennisinstituut van hetzelfde ministerie van 

Justitie en Veiligheid (pagina 73, figuur 4.1) laat zien dat slechts 46% van de 

verzoeken om familiehereniging wordt ingewilligd (Afghanistan 16%; Eritrea 17% en 

Syrië 82%). En waar dat cijfer van 90% aanvragen vandaan komt? Een medewerker 

van Vluchtelingenwerk Nederland licht toe: “Nidos vraagt in principe voor alle 

amv’ers gezinshereniging aan. Het is immers in het belang van het kind om te 

herenigen met de ouders. Alleen in die gevallen waarin duidelijk is dat de ouders 

dood zijn of dat hereniging met ouders juist schadelijk zou zijn, doen ze het niet. 

Bovendien geldt voor de hereniging met de ouders de nareistermijn van drie 

maanden. Zou je na die termijn aanvragen dan is het heel moeilijk/onmogelijk om 

nog met ouders te herenigen. Dus ook in zaken waar nog twijfel is of kind en ouders 

wel willen herenigen wordt zekerheidshalve de aanvraag gedaan.”   
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Bijzonder is hoe de reactie als argument noemt dat kinderen uit Pakistan en 

Bangladesh vaak geen status krijgen, terwijl de UNHCR deze landen niet eens noemt 

als herkomstlanden. Bijzonder is ook dat de reactie juist niet noemt dat de 

voorgestane opvang in de regio helemaal niet van de grond komt: het is alweer 1 jaar 

geleden dat staatssecretaris Broekers-Knol beloofde 500 kinderen in Griekenland op 

te vangen; bij de laatste kamerbrief, die dateert van 19 januari 2021, gaf de 

staatssecretaris aan dat op dat moment 32 minderjarigen (6,4%) waren 

opgevangen.   

  

• Ook de afgelopen week was er veel media-aandacht voor de push backs, het illegaal 

terugduwen, van vluchtelingen door de Griekse overheid. Zie bijvoorbeeld Nu.nl 

(maandag en woensdag) en Aegean Boat Report. Ingeborg Beugel noemt in een 

reportage in Betty Asfalt TroostTV (minuut 9:20 - 23:40) de situatie van vluchtelingen 

op het Griekse eiland Samos, maar ook de push backs.  

• Media besteden ook aandacht aan de sluiting van het kamp Kara Tepe, “de enige 

veilige haven voor vluchtelingen”, door de Griekse overheid. Zie bijvoorbeeld 

Nederlands Dagblad, The National Herald, The Guardiann, EUobserver en De Groene 

Amsterdammer.  

 
 

Woensdag ontvingen we een mailbericht van Grietina Swieringa. Zij is 

vrijwilliger op Lesbos en schrijft over “Leven in een kamp” en het sluiten van 

Kara Tepe: “Afgelopen week is het naastgelegen vluchtelingenkamp Kara Tepe 

leeggehaald. In dit kamp zaten de kwetsbare mensen zoals ouderen, 

gehandicapten, zwangere vrouwen en ook kinderen. In het kamp Kara Tepe 

bestonden de woningen uit containers die meer beschutting boden dan de 

tenten in het kamp Mavrovouni. Een klein deel van de mensen uit Kara Tepe is 

overgebracht naar het vasteland in de regio Athene. De meeste mensen zijn er 

in Mavrovouni bijgekomen. Mensen schrikken als ze zien dat hun 

leefomstandigheden nog meer verslechteren. Bij de medische dienst kwam de 

eerste avond na de verhuizing een man die aan het dissociëren was. Op het 

moment dat er wel even contact mogelijk was, ging hij huilen als een kind en 

bleef herhalen: “Maar ik kan niet in een tent met zoveel mensen”. De Griekse 

overheid werkt wel aan de juiste voorzieningen om het bijvoorbeeld 

rolstoelvriendelijk te maken en invalidetoiletten te plaatsen. Dit is echter nog 

niet op orde waardoor er veel ongemak is. Bovendien zijn de mensen die uit 

Kara Tepe overgeplaatst zijn niet gevaccineerd, terwijl er wel corona in het 

andere kamp is”.  
 

Extra schrijnend is dat deze verhuizing van uw belastinggeld is betaald. 

Griekenland heeft de afgelopen jaren meer dan € 3 miljard ontvangen en 
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besteedt het geld voor vluchtelingenzorg aan een verhuizing waarbij niet in te 

zien is hoe dit in het belang is van vluchtelingen.  

• MiGreat organiseert de actie “20.000 namen”, waarbij van 1 tot 28 juni de doden van 

het Europese asiel- en migratiebeleid worden herdacht. 20.000 mensen stierven 

tussen 2014 en 2020 aan de Europese grenzen, verdronken in de Middellandse Zee, 

de Evros of het Kanaal, of bevroren in de bergen van de Balkan en de Alpen. Een 

aantal mensen vertelt waarom ze aan de actie meedoen.  
 

Lisa (Den Bosch) geeft aan: "Wanneer ik dit schrijf, is het woensdag 5 mei 2021. 

Bevrijdingsdag. Een dag waarop ik extra stil sta bij de vrijheden die ik heb; dat ik mag 

zijn wie ik ben. Dat ik mag gaan en staan waar ik wil. Een dag waarop ik weer besef 

hoeveel privileges ik heb en hoeveel meer mensen deze niet. Vrijheden die voor 

iedereen op aarde vanzelfsprekend zouden moeten zijn. Het breekt mijn hart om te 

zien dat als mensen moeten vluchten, op zoek zijn naar een beter leven, aan de 

grenzen van een veilig bestaan worden "afgewezen". Wie zijn 'wij' om te bepalen 

over de levens van deze mensen? Ik geloof in 'hoe meer je hebt, hoe meer je kunt 

delen'. Daarom doe ik mee aan de actie 20.000 namen. We herdenken de 

slachtoffers van ons inhumane asiel-asielbeleid. In de hoop verandering te brengen 

en een beleid te krijgen dat niet over lijken gaat. We are all human." 

 

Saskia (Mijnsheerenland) vertelt: "Ik doe mee aan de actie omdat ik het belangrijk 

vind om aandacht te geven aan al die naamloze mensen die verdrinken, of op een 

andere manier sterven, op hun weg naar ons veilige Europa. Ik vind het 

verschrikkelijk dat onze regeringen er bewust voor kiezen deze mensen te laten 

doodgaan, er miljarden voor over hebben, internationale afspraken en 

mensenrechten schenden, omdat blijkbaar alles beter is dan hen toe te laten. Op 5 

mei vieren we de bevrijding maar wat we met onze vrijheid doen, vind ik 

beschamend. “Er spoelen mensen aan”, zingt Kiki Schippers in haar bekroonde lied, 

“want wij zijn de vrijheid voorbij...” We moeten de regering blijven oproepen te 

stoppen met het dodelijke beleid. En of ze wel of niet luisteren, ik blijf actievoeren 

voor menselijkheid, doen wat ik kan. Volgens filosofe Hannah Arendt (1906-1975) is 

de zin van politiek handelen het handelen zelf. Daarmee laat je zien in welke wereld 

je graag zou willen leven."   
 

Wilt u als u aan “20.000 namen” wilt meedoen, bijvoorbeeld door als kerk namen 

van slachtoffers in een kerkdienst voor te lezen, dit laten weten via het formulier? En 

als u vragen hebt, neemt u vooral contact met Sofie Croonenberg op via 

sofie@migreat.org of 06 – 46 66 32 39. Zie de website en de Facebookpagina van 

MiGreat voor meer informatie.  

 

• Imka Ytsma zond ons het gedicht “Nederland anno ever”, dat ze op 30 april 2021 

schreef naar aanleiding van, zoals ze schreef, ”allerlei onwenselijke situaties in het 
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Nederland van vandaag”. We delen dit gedicht graag met u:  
 

Wij zijn een land van nette regels,  

van keurig politiek correct.  

Wij laten ons daarbij steeds leiden  

door ons roemrijke intellect.   

 

Wij willen graag uit elke toestand  
ons nette koopmansslagje slaan.   

Zo lieten wij terugkeer-Joden  

met regels lege handen staan.   

 

Maar de kolonie Indië bleef  

als het aan ons lag, aan ons vast.  

Het kostte ons dan wel wat doden,  

maar ach, dat was een kleine last.   

 

Helaas zijn wij nog niets veranderd.  

Wij drinken onderuit de kan.  

Wij hebben graag wat geld in ’t laadje:  

geen boodschap aan de petten Jan.   

 

Op onze stoep daar zitten armen,  

zij allen heten Lazarus.  

Wij hebben echter geen erbarmen.  

Wij geven hen een judaskus.   

 

Wij luisteren niet naar hun roepen,  

wij duwen hen terug in zee.   

De tolken van Afghaanse troepen,  

die gaan maar lekker met hen mee.   
 

Zou Jezus hier nog willen wonen?  

In zo’n armzalig kikkerland?  

Misschien moet ik toch blijven dromen  

over een gulle Vaderhand.  

 

Alleen een Geest van nieuwe liefde,  

die onze zielen vaccineert,  

kan blijvend voor vernieuwing zorgen,  

die egoïsme weg regeert.  

  

• Het gebed van deze week is van Jeroen Sytsma, predikant van de Koningskerk te 

Zwolle-Zuid:  

 

God, U die liefde bent, ik zoek u met mijn verdriet en klacht. Die foto Heer, van 

al die kinderrugzakken, van evenzoveel verdronken kinderen. Ik krijg hem niet 
van mijn netvlies. Ik moet er niet te lang over nadenken. Elke rugzak staat 

voor een ondragelijk verhaal, voor de doodsangst van een kind, die in deze 
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wereld niet zou mogen bestaan. Maar het is er God, en u zag het. En ik moet 
leven met het geloof dat u tegelijk almachtig en verdrietig bent bij zoveel leed. 

Heer, ontferm u.  
  

 
Bron: Twitter  

  
  
En u Heer Jezus, leerde ons te bidden voor onze vijanden. En dus bidden we 
voor die mensensmokkelaars, die kinderen zonder reddingsvest in een 

gammele boot stoppen, en er dan met hun winst vandoor gaan. Wij bidden 
voor hun bekering. Of dat uw toorn hen treft. We laten de keus aan u. We 

bidden voor machthebbers die mensen op de vlucht doen slaan. Voor Assad in 
Syrië, voor de leiders van Hongkong, voor de Taliban in Afghanistan. Maar wat 

moeten we bidden? Dat zij brave burgers worden die omzien naar de noden 
van hun volk? Het is niet te geloven dat ze dat ook werkelijk zullen worden. 

Moeten we dan weer bidden om uw toorn, of dat het recht zal zegevieren? 
Heer, grijp in, ontferm u, en vergeef ons ons stamelen in onze wanhopige 

gebeden.  
  
Wij danken u voor iedereen die zijn leven gaf voor vrijheid in Europa. Wij 

danken u voor de vrede die in ons land al meer dan 75 jaar duurt. Wij kunnen 
zo goed begrijpen dat mensen naar Europa trekken in de hoop op een beter 

leven. Ons hart gaat naar hen uit. Maar in deze wereld worden politiek en liefde 
dan vijanden. Geef wijsheid en doortastendheid aan wie hier 

verantwoordelijkheid in dragen.  
  
Ontferm u over de mensen in de kampen, over de vluchtelingen, over de 
mensen die daar werken namens de overheden, over de mensen die daar als 

vrijwilliger zijn. Laten deze plekken ondanks alles plekken mogen zijn van 
menslievendheid, hoop en toekomst.  
Hoe lang nog Heer? Hoe lang nog moeten wij blijven bidden? Zolang er 
kinderrugzakken boven komen drijven, zolang presidenten vatenbommen op 

ziekenhuizen gooien, zolang politici wegkijken, blijven wij bidden: laat uw 

koninkrijk komen.  
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Zie voor vorige gebeden van de week de websites van de Raad van Kerken in Nederland en 

van Kerk in Actie. Dank u wel voor uw aanhoudende steun en inzet!  

  

Met hartelijke groet,   

  

Bert Sluijer, Carla Troost, Claudia van Bruggen, Freddy Eikelboom, Joop van Ommen, Philip 

Troost, Ruth Stoorvogel, Sybrena Vonck en Jan de Beer 
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Griekse eilanden en passende 
opvang AMV'ers 18+ in
Nederland.
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Bijlage(n)

Geachte Staatssecretaris mevrouw Broekers-Knol,

Sinds begin 2020 is de toestand in de opvangkampen voor vluchtelingen op de Griekse eilanden 
verergerd. De kampen zitten overvol en de levensomstandigheden zijn erbarmelijk te noemen. De 
recente branden in kamp Moria hebben deze situatie verder verslechterd. Onder de bewoners van de 
kampen bevinden zich veel alleenreizende minderjarige vluchtelingen.

Uw kabinet heeft er voor gekozen om de hulp lokaal te organiseren, middels opvanghuizen. We zien 
dat de omstandigheden voor de minderjarige vluchtelingen I alleenreizende kinderen nog niet 
verbeteren; de door u opgerichte opvanghuizen voorzien slechts in zeer beperkte mate in 
opvangmogelijkheden. Deze kinderen hebben naar onze mening het recht om in een veilige en gezonde 
omgeving te kunnen opgroeien.
De Coalition of the Willing heeft er bij uw kabinet meerdere malen op aangedrongen om de 
alleenreizende minderjarige vreemdelingen (AMV-ers) uit de Griekse kampen naar Nederland te halen. 
Al ruim 170 gemeenten, waaronder de meeste van onderstaande gemeenten uit de regio Utrecht, 
hebben aangegeven deze kinderen te willen opvangen omdat men de aanpak van de Nederlandse 
overheid om alleenreizende minderjarige vluchtelingen op te vangen op de Griekse eilanden te beperkt 
vindt.
De ondertekenaars van deze brief willen graag een steentje bijdragen aan de oplossing van de situatie 
voor de alleenreizende minderjarige vluchtelingen in de kampen.

De gemeenten die deze brief hebben ondertekend zijn bereid om een deel van deze AMV-ers 
(alleenreizende minderjarige vreemdelingen) op te vangen.

Om dit mogelijk te maken gaan de gemeenten in regionaal verband met elkaar bekijken hoe zij de 
huidige AMV-ers mét verblijfsvergunning die momenteel in de opvangplekken van Nidos zitten door 
kunnen laten stromen naar reguliere huisvesting. We zien namelijk dat de opvangplekken van Nidos in 
Utrecht momenteel vol zitten met jonge statushouders die de leeftijd van 18 jaar al bereikt hebben 
wegens gebrek aan doorstroommogelijkheden naar woningen.

www.heuvelrug.nl IBAN NL64BNGH0285120808
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De plekken die daarmee vrij komen in de opvang van Nidos kunnen ingevuld worden door nieuwe 
AMV-ers met verblijfsvergunning, waarvan mogelijk een deel uit de opvangkampen komt aan de 
randen van Europa.

Om bovenstaande doorstroom mogelijk te maken is het belangrijk om passende huisvesting te creëren 
voor de AMV-ers die 18 jaar geworden zijn en om hen goed te begeleiden als zij zelfstandig gaan 
wonen. Wat we hier als gemeenten voor nodig hebben is enerzijds Rijksgeld om betaalbare huisvesting 
te creëren voor deze jongeren. Dat is extra belangrijk nu de taakstelling naar verwachting naar boven 
wordt bijgesteld. Het realiseren van de taakstelling voor jongeren is een grote opgave voor gemeenten, 
omdat er meer vraag is dan aanbod. Anderzijds willen we deze AMV-ers de kans bieden op een eerlijke 
start op weg naar integratie in de Nederlandse samenleving. Wat hiervoor nodig is, is bijvoorbeeld dat 
het Rijk zo snel mogelijk de leeftijdsgrens van hulp bij huisvesting, begeleiding en zorg verhoogt van 
de huidige 18 jaar naar 21 jaar. Hiermee wordt deze groep hetzelfde behandeld als andere jongeren die 
gebruik maken van verlengde jeugdzorg in de Jeugdwet. Er is financiële vergoeding nodig om dit 
mogelijk te maken; op dit moment is het al een verantwoordelijkheid van gemeenten zonder financiële 
dekking. We willen met u in gesprek om gezamenlijk te kijken naar een constructieve en duurzame 
oplossing om dit mogelijk te maken. Maar we staan ook open voor andere oplossingen met een juiste 
financiële dekking.
Door het oplossen van deze knelpunten kunnen we AMV-ers goed opvangen en laten doorstromen 
naar huisvesting. Ook nieuwe alleenreizende vluchtelingen hebben in de toekomst profijt van deze 
verbeterde doorgaande lijn.

We verzoeken u met ons hierover in gesprek te gaan en gezamenlijk een oplossing te realiseren.

Hoogachtend,
de burgemeester van de gemeente Utrechtse Heuvelrug,

G.F. Naafs

Mede namens onderstaande gemeenten in de provincie Utrecht:
Utrecht
Amersfoort
Houten
Zeist
Renswoude
Rhenen
Bunnik
Vijfheerenlanden 
Wijk bij Duurstede 
Soest
Oudewater
Woerden
Nieuwegein heeft aangegeven alleen het onderwerp doorstroom AMV'ers 18+ te onderschrijven.
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